
Jaktvårdskretsen  

 

Älgförvaltning 

 

Bakgrund: 

Att förvalta en älgstam på ett gemensamt sätt och med likvärdig inriktning, antalet älgar i 

Uppsala län skiljer sig från olika platser men det som är gemensamt är att kalvarnas 

slaktvikter sjunker och älgarna blir mindre i storlek, vi måste gemensamt ta ett beslut om 

inriktningen för älgstammen i länet. 

 

Den variant av älgförvaltning som givit störst påverkan i positiv inriktning är att freda yngre 

tjurar som har under 8 taggar och en avskjutning som ligger på 60% kalv 20% hondjur och 

20% tjur, det har givit större älgar och kalvar som föds tidigare på året. Vi har genom åren 

provat många varianter av förvaltning och resultatet har ibland blivit fler älgar men 

fortfarande mindre i storlek. 

 

Älgjakten startar idag den andra måndagen i oktober vilket är mitt i brunsten 

 

Yrkande: 

De flesta älgförvaltnings planer ligger på 3år och i nuvarande period införa en fredning av 

älgtjurar med 4 taggar eller mindre och till nästa plan höja detta till fredning av älgtjurar med 

6 taggar eller mindre, till planen efter införa en fredning av älgtjurar med 8 taggar eller 

mindre (8-12år) 

 

Avskjutningen bör ligga på förhållanden minst 60% kalv 20% kor och 20% tjur detta är 

vetenskapligt prövat i Skåne och Kalmar med flera platser och givit ett gott resultat. 

 

Älgjakten start bör flyttas till efter brunsten, enligt de hondjur som är undersökta vid älgjakten 

så bör älgjakten starta tidigast den fjärde måndagen i oktober för att inte störa brunsten och de 

kapitala tjurarna som ev skjuts har hunnit göra sitt jobb i fred, inget annat hjortdjur är jaktbart 

under brunsten och det är hög tid att göra en ändring. 

 

Fakta: 

Inhämtat från SVA Jonas Malmsten 

 

http://www.slu.se/PageFiles/33707/2011/FaktaSkog_15_2011.pdf 

http://www.slu.se/algmanual 

 

 

 

Uppsala den 23 augusti 2012 

 

Per Gustafson 

http://www.slu.se/algmanual

